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حزب محافظه کار انگلیس که در ماه ژوئیه در رقابت با 
حزب کارگر این کشور شکست خورده و پس از ۱۴ سال 
اداره دولت، قدرت را به آن واگذار کرد، امروز با اعلام نتیجه 

رای گیری درون حزبی خود، رهبر جدیدش را معرفی کرد.
حزب محافظه کار انگلیس، امروز شنبه، در میان تلاش ها 
برای جبران شکست سخت خود در انتخابات سراسری این 
کشور که به ۱۴ سال ماندن آن در قدرت پایان داد، »کمی 

بیدناک« را به عنوان رهبر جدید این حزب انتخاب کرد.
نوشت:  مطلب  این  انتشار  با  آسوشیتدپرس  خبرگزاری 
یک  رهبری  که  است  سیاه پوستی  زن  اولین  بیدناک 
حزب سیاسی انگلیس را عهده دار می شود. او در رقابت 
با »رابرت جنریک« در یک رای گیری ۱۰۰ هزار نفری میان 
شد.  پیروز  رای  و ۸۰۶  هزار  با کسب ۵۳  محافظه کاران 
جنریک در این رای گیری ۴۱ هزار و ۳۸۸ مورد از این آرا را 

به خود اختصاص داد.
پیشین  نخست وزیر  سوناک«  »ریشی  جایگزین  بیدناک 
انگلیس می شود که پیشتر، در زمان انتخابات ماه ژوئیه که 
بدترین انتخابات این حزب از سال ۱۸۳۲ بود، رهبری این 
حزب را بر عهده داشت. محافظه کاران بیش از ۲۰۰ کرسی را 

در پارلمان این کشور از دست دادند.
آسوشیتدپرس نوشت: وظیفه دشوار رهبر جدید تلاش برای 
بازیابی اعتبار این حزب پس از سال ها شکاف، رسوایی و 
تنش های اقتصادی و غلبه بر سیاست های »کر استارمر« 
نخست وزیر انگلیس از حزب کارگر درباره مسائل اصلی، 
از جمله اقتصاد و مهاجرت و بازگرداندن محافظه کاران به 

قدرت در انتخابات بعدی در سال ۲۰۲۹ است.
بیدناک در سخنرانی خود پس از پیروزی در اتاقی مملو 
از قانونگذاران محافظه کار، کارمندان و خبرنگاران در لندن 

گفت: کار پیش رویمان دشوار اما ساده است.
او گفت که کار حزبش پاسخگو کردن دولت حزب کارگرد و 

برنامه ریزی های الزام آور برای دولت است.

رهبرجدیدحزبمحافظهکارانگلیسانتخابشد

ایران در انتظار نتیجۀ حیاتی انتخابات 2024 آمریکا؛

دیپلماسی یا تقابل؟

انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ ایالات متحده، که در ۵ نوامبر 
)۱۵ آبان ۱۴۰۳( برگزار می شود، نه تنها برای آمریکایی ها، بلکه 
برای بسیاری از کشورها، از جمله ایران، اهمیت ویژه ای دارد. 
این انتخابات بین کامالا هریس، نامزد حزب دموکرات و معاون 
رئیس جمهور کنونی، و دونالد ترامپ، رئیس جمهور پیشین و نامزد 
حزب جمهوری خواه، برگزار می شود. سیاست های خارجی ایالات 
متحده، به ویژه در قبال ایران، به شدت تحت تأثیر رئیس جمهور 
منتخب قرار دارد. در دوره ریاست جمهوری ترامپ، خروج آمریکا از 
برجام و اعمال تحریم های شدید اقتصادی، فشار زیادی بر اقتصاد و 
مردم ایران وارد کرد. در مقابل، دولت بایدن تلاش هایی برای بازگشت 
به برجام و کاهش تنش ها انجام داد، هرچند نتایج ملموسی حاصل 
نشد. با کناره گیری بایدن از نامزدی و حمایت او از هریس، سؤالاتی 

درباره رویکرد احتمالی هریس در قبال ایران مطرح شده است.

رویکردهای احتمالی کامالا هریس
کامالا هریس، به عنوان معاون بایدن، در سیاست های دولت 
کنونی نقش داشته است. انتظار می رود در صورت پیروزی، او 
به دیپلماسی و تعامل با ایران تمایل نشان دهد. با این حال، 
با توجه به تحولات اخیر در خاورمیانه و فشارهای داخلی در 
با  نرم تر  اتخاذ سیاست های  در  آمریکا، ممکن است هریس 

محدودیت هایی مواجه شود.

بازگشت احتمالی ترامپ به قدرت
»فشار  سیاست  خود  ریاست جمهوری  دوره  در  ترامپ  دونالد 
حداکثری« را علیه ایران اعمال کرد. در صورت پیروزی مجدد او، 
احتمال بازگشت به همان سیاست ها وجود دارد. این امر می تواند 
به تشدید تحریم ها و افزایش تنش ها بین دو کشور منجر شود. 
برخی تحلیل گران معتقدند که پیروزی ترامپ می تواند به تقویت 

مواضع تندروها در ایران بینجامد.

نظرسنجی ها و پیش بینی ها چه می  گویند؟
نظرسنجی های اخیر نشان دهنده رقابت نزدیک بین هریس و 
ترامپ است. بر اساس گزارش یورونیوز، هریس در اوایل اوت 
برای نخستین بار در نظرسنجی ها از ترامپ پیشی گرفت. با این 
حال، نشریه هیل در اکتبر گزارش داد که ترامپ برای اولین بار 
از هریس پیشی گرفته است. این نوسانات نشان دهنده عدم 

قطعیت در نتیجه انتخابات است.

تأثیر بر جامعۀ ما
انتخابات آمریکا همواره در جامعه ایران با دقت دنبال می شود. 
بسیاری از ایرانیان امیدوارند که نتیجه انتخابات به بهبود روابط 
بین دو کشور و کاهش تحریم ها منجر شود. با این حال، تجربه 
نشان داده است که تغییرات در سیاست های آمریکا به سرعت به 

نتایج ملموس در ایران منجر نمی شود.
انتخابات ۲۰۲۴ آمریکا برای ایران اهمیت زیادی دارد. پیروزی 
هر یک از نامزدها می تواند تأثیرات متفاوتی بر روابط دو کشور و 
وضعیت داخلی ایران داشته باشد. با این حال، باید توجه داشت 
که سیاست های داخلی و منطقه ای ایران نیز در تعیین مسیر 
آینده نقش مهمی ایفا می کنند. بنابراین، نتیجه انتخابات آمریکا 
تنها یکی از عوامل مؤثر بر آینده روابط ایران و آمریکا خواهد بود.

جایگاه ایران در این رقابت جهانی
این انتخابات تنها به انتخاب یک رئیس جمهور ختم نمی شود، 
بلکه نشانه ای از جهت گیری آینده آمریکا در جهان و به ویژه در 
خاورمیانه است. ایران و سایر کشورهای منطقه منتظر هستند تا 
ببیند آمریکا در ۲۰۲۴ کدام راه را انتخاب می کند؛ راه دیپلماسی 

محتاطانه یا رویارویی آشکار و تندتر از گذشته!؟

یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید موسی 

صمدی  شجاع« که 22 
تیر 62 به مقام شامخ 
شهادت نائل گشت، 

گرامی باد

»محمد صالحه« رئیس بیمارستان العوده در شمال نوار غزه با بیان اینکه کادر درمان، در حال ارائه خدمات با یک جراح 
عمومی و منابع بسیار محدود هستند، گفت: سوخت مورد نیاز برای استفاده از وسایل برقی و راه اندازی ژنراتورها فردا به 
اتمام می رسد و خدمات حیاتی در بیمارستان متوقف می شود. در زمانی که جراحاتِ نیازمند جراحی فوری در حال افزایش 
است، بیمارستان العوده تنها بیمارستان در شمال غزه است که دارای جراح عمومی است. بیش از ۷۰ درصد مجروحان وارد 
شده به بیمارستان نیاز به جراحی داشتند و ما فقط با یک جراح کار می کنیم. بیمارستان، دائماً در معرض حملات اسرائیل 

است؛ این امر، هم مانع کار می شود و هم جان تیم های پزشکی و مجروحان را به خطر می اندازد.

بیمارستانالعودهغزهدرآستانهتعطیلیاست

سرمقاله

تهدید، نژادپرستی و زن  ستیزی؛

در هفتۀ پایانی کمپین ترامپ چه گذشت؟
بین  الملل

گاردین نوشت: دونالد ترامپ رئیس جمهوری سابق آمریکا در 
هفته پایانی کارزارهای انتخاباتی  لفاظی هایش در زمینه نفرت 

پراکنی، نژادپرستی و زن ستیزی را تکرار کرد.
به گزارش»دنیای هوادار«، این روزنامه به وجود نژادپرستی و زن 
ستیزی در تهدید علیه مقام سابق کنگره آمریکا در کارزارهای 
انتخاباتی نامزد جمهوریخواهان اشاره کرد و نوشت: نامزد ریاست 
جمهوری آمریکا با پوشیدن لباس رفتگر و حضور با ماشین 

حمل زباله تصویر غیرمنتظره ای از خود نشان داد.
به نوشته گاردین، هفته پایانی کارزارهای ترامپ به همان اندازه 

ای که غیرقابل اصلاح نبود، عجیب نیز بود.
با شدت گرفتن انتقادها و تهدیدهای ترامپ برای انتقام گرفتن 

توان  می  دشوار  است،  سیاسی  رقبای  از 
استدلال های کامالا هریس رقیب دموکراتش 
را درباره »شخصیت بی ثبات و نامتعادل« 

ترامپ نادیده گرفت.
وعده افراطی گرایانه ترامپ برای استفاده از 
ارتش آمریکا علیه افرادی که وی »دشمنان 
داخلی« می داند و اشاره او به نانسی پلوسی 
رئیس سابق مجلس نمایندگان آمریکا و آدام 
شیف مقام کنگره در بین این افراد، بی سابقه 

بود.
اکنون وظیفه رای دهندگان  افزود:  گاردین 
آمریکایی است که درباره فردی که برای چهار 
سال آینده کنترل کاخ سفید را در اختیار می 

گیرند، تصمیم گیری کنند.
اما حافظه تاریخی روزهای پایانی کارزارهای 

انتخاباتی سال ۲۰۲۴ را که بی سابقه بوده، فراموش نخواهد کرد؛ 
کارزاری در آن یک نامزد انتخاباتی، بشدت بر دستور کار نفرت 
و تهدید متمایل بوده است و یارانش تلاش کردند به شیوه 
های مختلف آن را انکار کنند، سلب توجه کرده و یا اظهاراتش 

را اصلاح کنند.
یکشنبه هفته گذشته درحالی که ترامپ میزبان گردهمایی در 
میدان مدیسون بود اظهارات تونی هینچکلیف کمدین آمریکایی 

جنجال هایی را برانگیخت.
وی گفت در حال حاضر جزیره ای از زباله در وسط اقیانوس 
است؛  پورتوریکو  اسمش  کنم  می  فکر  من  و  است  شناور 

اظهاراتی که نتوانست موجب خنده ۲۰ هزار مخاطب او شود.

واکنش ها به این طنز نژادپرستانه فوری و جدی بود و حتی 
جمهوریخواهان نیز در محکوم کردن آن به دموکرات ها محلق 
شدند. ترامپ تلاش کرد از این وضعیت به نفع خود استفاده 

کند.
رئیس جمهوری پیشین آمریکا عذرخواهی نکرد و در گردهمایی 
روز سه شنبه در آلن تاون پنسیلوانیا مدعی شد هیچ کس بیشتر 

از من جامعه لاتین تبارها و پورتوریکویی ها را دوست ندارد.
با این حال جامعه ۴۷ هزار و ۲۰۰ نفری پورتوریکویی ها در 
پنسیلوانیا که بسیاری از آن  ها به یاد دارند که ترامپ بعد از 
طوفان ماریا در این جزیره در سال ۲۰۱۷ از کمک مالی به آن 
خودداری کرد، نگاه متفاوتی به این اظهارات ترامپ داشتند.

یکی از رای دهندگان پورتوریکویی در پنسیلوانیا به گاردین گفت: 
این اولین بار نیست که به جامعه ما بی احترامی می شود و ما 

به آسانی از آن عبور نمی کنیم.
پورتوریکو جزیره ای است که در کارائیب واقع شده و یکی از 

قلمروهای ایالات متحده آمریکا محسوب می شود.
از نظر سیاسی، پورتوریکو تحت حاکمیت آمریکا است. اگرچه 
شهروندان آن تابعیت آمریکایی دارند، اما پورتوریکو یک ایالت 
محسوب نمی شود و به همین دلیل، ساکنان آن حق رأی در 

انتخابات ریاست جمهوری آمریکا را ندارند.
با وجودی که ساکنان پورتوریکو حق رای ندارند، اما تعداد 
قابل توجهی از اهالی این جزیره، در سرزمین اصلی آمریکا 

زندگی می کنند و می توانند در انتخابات رای بدهند.
گاردین در بخشی از گزارش خود نوشت: هفته گذشته همچنین 
زن ستیزی آشکار در اظهارات ترامپ بروز کرد. وی چهارشنبه 
شب در گردهمایی ویسکانسین با وجود ده ها اتهام درباره هتک 
حرمت جنسی او تلاش کرد خود را »حمایت کننده« از زنان 

نشان دهد.
همچنین، کامالا هریس معاون بایدن و نامزد دموکرات ها بار 
دیگر در مصاحبه ترامپ با تراکر کارلسون تندروی راست افراطی 
و مجری سابق فاکس نیوز مورد حمله قرار گرفت. ترامپ در این 
مصاحبه تاکید کرد که ضریب هوشی هریس پایین است و او 
گنگ و گیج است و اتهامات قبلی خود را علیه رقیب دموکرات 

خود تکرار کرد.
ترامپ در مصاحبه با کارلسون همچنین لیز 
چنی نماینده جمهوریخواه سابق کنگره آمریکا 
را جنگ طلب توصیف کرد وگفت: دوست 

دارم چند تیر به سمت او شلیک کنم.
این اظهارات با واکنش چنی مواجه شد و 
او درباره خطر دیکتاتوری هشدار داد و گفت 
ترامپ می خواهد مستبد باشد. این اولین 
بار نبود که نمایندگان ترامپ زمان زیادی را 
در رسانه ها صرف کردند تا برای لاپوشانی 
اظهارات ترامپ، مفهوم تازه ای از آن را ارائه 

دهند.
در  را  پستی  روز  همان  در  سپس  ترامپ 
»تروث  خود  به  متعلق  اجتماعی  شبکه 
سوشال« منتشر کرد و همین انتقاد را علیه 
او  به  برای شلیک  اسلحه  به  اشاره  از  اما  کرد  تکرار  چنی 

خودداری کرد.
هریس در واکنش به این اظهارات ترامپ گفته است: هر فردی 
که از چنین لفاظی های خشونت آمیزی استفاده می کنند 

آشکارا صلاحیت رئیس جمهوری شدن را ندارد.
وی گفت ترامپ مخالفان سیاسی اش را دشمن می داند و دائم 
به فکر انتقام است و به شکل فزاینده ای دچار بی ثباتی و عدم 

تعادل شخصیتی است.
انتخابات آمریکا سه شنبه ۵ نوامبر ۲۰۲۴ )۱۵ آبان ماه ۱۴۰۳( 
برگزار می شود و برنده این انتخابات، دوره چهار ساله ریاست 

جمهوری را از ژانویه ۲۰۲۵ آغاز خواهد کرد.

مهدی صالحی
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استاندار البرز گفت: با بهره برداری از پیشرفته ترین دستگاه 
آنژیوگرافی در بیمارستان فوق تخصصی قلب شهید رجایی این 

استان ظرفیت بخش آنژیوگرافی دولتی در البرز ۲ برابر شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجتبی عبداللهی روز گذشته 
در حاشیه بهره برداری از پیشرفته ترین دستگاه آنژیوگرافی 
بیمارستان فوق تخصصی قلب شهید رجایی کرج افزود: 
با توجه به اینکه روزانه حدود ۸۰۰ نفر در این بیمارستان 
به درمان بیماری های قلبی نیاز پیدا می کنند، وجود این 

امکانات ضروری است.
به  کننده  مراجعه  بیمار  روزانه حدود ۳۰۰  داد:  ادامه  وی 
بیمارستان قلب شهید رجایی کرج به آنژیوگرافی نیاز پیدا 
می کنند و در این روند زمان از اهمیت بالایی برخوردار است.

عبداللهی گفت: دستگاه آنژیوگرافی بیمارستان شهید رجایی 
کرج علاوه بر تشخیص و رفع انسداد عروق قلبی در سایر 
عروق مانند مغزی و گرفتگی رگ های بدن نیز کاربرد دارد.

وی افزود: با این امکان بسیاری از بیماران می توانند درمان 
خود را داخل استان دنبال کنند و از سفر به استان های 

همجوار بی نیاز می شوند.
استاندار البرز با اشاره به اقدامات صورت گرفته با هدف 
توسعه و ارتقا سرانه های بهداشتی و درمانی در استان، 
گفت: با اقدامات و برنامه ریزی ها و پیگیری های مستمر 
توفیق یافتیم تدابیر لازم برای ایجاد حدود هزار و ۵۰۰ تخت 

بیمارستانی را فراهم کنیم.
وی افزود: از این تعداد تخت، بخشی مورد بهره برداری قرار 

گرفته ومابقی در پروژه هایی با پیشرفت بیش از ۸۵ درصد 
در حال تکمیل هستند.

»دنیایهوادار«فرارسیدنسیزدهمآبان،
روزدانشآموزوروزمبارزهبااستکبارجهانیراگرامیمیدارد

در شهر

»استاندار«:

ظرفیت بخش آنژیوگرافی دولتی در البرز ۲ برابر شد
از »البرز« چه  خبر؟

شهردار فردیس گفت: نگرش مدیریت شهری فردیس در 
پیش بینی پروژه های عمرانی، رفع مشکلات و تامین 
زیر ساخت های لازم شهری از جمله مشکلات ترافیکی، 

افزایش سرانه های فضای سبز، فرهنگی و... است.
در  نژاد  احمدی  محمدرضا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 

حاشیه  مراسم کلنگ زنی و افتتاح پروژه های مدیریت 
شهری فردیس که امروز با حضور امام جمعه، جمعی از 
مسئولان شهرستان و مدیران شهری برگزار شد، با بیان 
اینکه اجرا و تکمیل پروژه های عمرانی در راستای خدمت 
رسانی هرچه بهتر به شهروندان محترم فردیس در اولویت 
در  حافظ  قرائتخانه  اجرایی  عملیات  کرد:  اظهار  است؛ 
منطقه ۲ با کارکرد فرهنگی در سال ۱۴۰۲ آغاز شد و امروز 

به بهره برداری رسید.
اداری  های  زیرساخت  تکمیل  راستای  در  افزود:  وی 
شهرداری فردیس، پروژه ساختمان اداری معاونت امور 
زیربنایی، حمل و نقل و ترافیک با زیربنای حدود ۲ هزار 
متر مربع  و اعتباری بیش از ۴۵ میلیارد تومان امروز 
کلنگ زنی شد که تلاش می کنیم در اسرع وقت این پروژه 

به بهره برداری برسد.
احمدی نژاد گفت: به منظور حل مشکل ترافیک و تسهیل 
در تردد شهروندان  تقاطع غیر همسطح امام علی)ع( که 
هنوز نام این پروژه به تصویب نرسیده است، در محدوده 

تقاطع بلوار شهید کچویی و شهید تهرانی مقدم  طراحی 
شده و امروز کلنگ زنی شد.

رفع  فردیس  شهری  مدیریت  نگرش  بیان اینکه  با  وی 
مشکلات و تامین زیر ساخت های لازم شهری از جمله 
سبز،  فضای  های  سرانه  افزایش  ترافیکی،  مشکلات 
فرهنگی و... است؛ گفت: در این راستا برخی از پروژه  ها 
در سال گذشته آغاز شده از جمله سوله ورزشی اهری، 
مجموعه ورزشی شهرک راه آهن با زمین چمن مصنوعی 
فوتبال، زمین تنیس و سالن چند منظوره کوثر که  امسال 

به بهره برداری می رسد.
شهردار فردیس درخصوص  بودجه شهرداری بیان کرد:چشم 
انداز درآمدهای شهرداری متناسب با بحث ساخت و ساز 
است و درآمدهای پایدار شهرداری هنوز در هیچکدام از 
شهرها به  معنای واقعی شکل نگرفته است . متمم بودجه 
امسال شهرداری فردیس را با رقم  ۳۹۰۰ میلیارد تومان  به 
شورا ارسال کردیم که در مرحله تصویب است. در مورد 
رقم نهایی بودجه ۱۴۰۴  هنوز زود است که صحبت کنیم.

مدیرعامل شهرک صنعتی سپهر نظرآباد استان البرزاعلام 
کرد که صنایع فعال در این شهرک بیش از ۱۰۰ هزار شغل 

مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کرده اند.
فرهنگی  مسابقه  حاشیه  در  گذشته  روز  مریم سردشتی 
خبرنگاران استان البرز با اعلام این خبر افزود: تعدادی از 
شرکت های مستقر در شهرک صنعتی نظرآباد در سطح کشور 

جهان مطرح هستند.
وی با بیان اینکه ۳۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در شهرک 

صنعتی سپهر نظرآباد فعالیت می کنند، گفت: عمده این 
شرکت ها در بخش صنایع فلزی و مواد غذایی فعالیت دارند.
سردشتی افزود: محصولات یکی از شرکت های فعال در 
شهرک صنعتی سپهر نظرآباد که در زمینه تولید مصالح 

ساختمانی فعالیت دارد، به ۲۴ کشور جهان صادرات دارد.
وی ادامه داد: تولیدات این کارخانه در خاورمیانه منحصر به 
فرد است و کشورهای اروپایی و استرالیا ازمقاصد صادرات 

تولیدات این کارخانه هستند.

دانشگاه  علمی  هیات  عضو  و  بیولوژیک  تمام  استاد 
خوارزمی مستقر در استان البرز از طراحی و ساخت یک 
نانوکپسول خوراکی برای نخستین بار در جهان درز مینه 

درمان سرطان روده بزرگ در این دانشگاه خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، دکتر عادله دیوسالار روز گذشته 
در حاشیه مسابقه فرهنگی خبرنگاران البرز اظهار کرد: این 
دستاورد علمی دارای اثر بخشی روی سلول های سرطانی 

است و جنس کپسول از نوع پروتیین های خوارکی شیر 
داروهای  کپسول  نانو  این  داخل  داد:  ادامه  وی  است. 
شیمی درمانی تعبیه شده و به شکل هدفمند و هوشمند 

طراحی شده است.
این استاد دانشگاه گفت: ترکیباتی که در این نانوکپسول 
وجود دارد به صورت هوشمند روی سلو های سرطانی روده 

بزرگ یا کلون اثری بخشی دارد.

این دستاورد علمی  بیان کرد: در زمان حاضر  دیوسالار 
مرحله کار آزمایشگاهی را پشت سرگذاشته و وارد مرحله 

بالینی شده است.
وی گفت: نتایج کار در قالب مقاله بین المللی به چاپ 
رسیده است البته کتاب نانو حامل های خوراکی بر پایه 
پروتیین های شیر توسط دانشگاه علوم پزشکی شهید 

بهشتی به چاپ رسیده است.

»شهردارفردیس«:پروژههایعمرانیمدیریتشهریفردیساجراییمیشود

درشهرکصنعتیسپهر؛برای۱۰۰هزارنفراشتغالزاییشد

برایاولینباردرجهاندردانشگاهخوارزمی؛نانوکپسولخوراکیبرایدرمانسرطانساختهشد

»استاندار«:

مکلف به رفع مشکلات

 ایثارگران هستیم

قوانین  طبق  که  هستیم  مکلف  گفت:  گیلان  استاندار 
بخش  این  در  باید  و  کنیم  برطرف  را  ایثارگران  مشکلات 

خدمات بیشتری را ارائه دهیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، هادی حق شناس روز گذشته در 
جلسه ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت گیلان اظهار 
کرد: هم اینک مشکلاتی در بخش معیشت، اشتغال و درمان 
ایثارگران وجود دارد که باید اقدامات موثری در این حوزه ها 

انجام شود.
نماینده عالی دولت در گیلان افزود: با توجه به اینکه سن 
والدین شهدا زیاد است باید هم اکنون به آنان خدمت رسانی 
شایسته ای انجام شود؛ همچنین داشتن یک مرکز توانبخشی 
برای والدین شهدای گیلان نیز الزامی است که امید است 

این مرکز در استان افتتاح و راه اندازی شود.
وی ادامه داد: درمانگاه صابرین رشت از دیرباز به ایثارگران 
خدمات درمانی ارائه می داد اما هم اینک به بخش خصوصی 
واگذار شده که انتظار داریم دوباره شرایطی فراهم شود که 

این مرکز درمانی به ایثارگران خدمات ارائه دهد.
استاندار گیلان به برگزاری دومین کنگره هشت هزار شهید 
این استان در اردیبهشت سال آینده اشاره و بیان کرد: یکی از 
ویژگی های ممتاز نخستین کنگره هشت هزار شهید گیلان، 
حضور سردار دلها شهید حاج قاسم سلیمانی بود و به همین 
دلیل باید در دومین کنگره یک قدردانی ماندگار از این شهید 
والامقام که جزو اسطوره های ماندگار کشور است انجام شود.

حق شناس به دوران دفاع مقدس و جانفشانی های رزمندگان 
اشاره و اضافه کرد: با وجود اینکه استان گیلان در دوران 
دفاع مقدس هشت هزار شهید و بیش از ۲۲ هزار جانباز نثار 
انقلاب اسلامی کرد، ویژگی های ممتازی نیز در این دوران 

از خود برجا گذاشت.
نماینده عالی دولت در گیلان خاطرنشان کرد: حضور ۲۰ درصد 
از جوانان گیلانی در جبهه های حق علیه باطل یکی از این 
ویژگی هاست که جزو استان های طراز اول در این بخش 
هستیم و از سوی دیگر تهیه تدارکات جنگ نیز دیگر ویژگی 
ممتاز گیلانیان است که اعزام هزار و ۵۰۰ کامیون هنوز در 

اذهان عمومی ماندگار است.
همچنین فرمانده سپاه قدس گیلان نیز در این جلسه طی 
سخنانی اظهار کرد: مهم  ترین هدف دومین کنگره هشت 
هزار شهید استان گیلان، مردمی کردن این کنگره به معنای 
واقعی است زیرا شهدا متعلق به همه اقشار مختلف مردم 
هستند و هیچ خط و خطوط سیاسی در این بخش وجود 

ندارد.
سردار حمید دامغانی افزود: باید بستر نقش آفرینی حداکثری 
مردم را در این کنگره فراهم کنیم که البته برپایی اجلاسیه 
شهرستانی و همچنین برگزاری جلوه های عاشقی در شهرهای 

مختلف گیلان، یکی از این موارد است.
وی ادامه داد: بازسازی و روایتگری عملکرد مردمی در دوران 
و  شود  انجام  مردمی  ظرفیت  از  استفاده  با  مقدس  دفاع 
بایدبرنامه ریزی برای برگزاری این کنگره بگونه ای باشد که 

بعنوان الگویی در کشور معرفی شود.
مهرداد گودرزوند چگینی رئیس مجمع نمایندگان گیلان در 
مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه تاکید کرد: باید 
تلاش کنیم تا فرهنگ غنی ایثار و شهادت به خوبی در 
جامعه ترویج و به نسل امروز منقل شود تا آنان بدانند که 
امنیت کنونی و استقلال کشور با چه رشادتهایی حاصل شده 

است.
مشکلات  به  ادامه  در  گیلان  نمایندگان  مجمع  رئیس 
ایثارگران اشاره و بیان کرد: وضعیت اشتغال و همچنین 
مسکن فرزندان شاهد و ایثارگران شرایط مناسبی ندارد و باید 
در این بخش ها بیشتر تلاش شود تا مشکل آنان به خصوص 

در بخش مسکن برطرف شود.
گودرزوند چگینی خاطرنشان کرد: همچنین مشکلاتی در 
بخش درمانی ایثارگران در گیلان وجود دارد که باید اقدامات 

موثری هم در این بخش انجام شود.
در جلسه شورای ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت 
استان گیلان، سعید اوحدی معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان بیناد شهید و امور ایثارگران کشور و مسئولان بنیاد 

شهید گیلان نیز حضور داشتند.

گیلان
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مصطفی سالاری که پیش از این سرپرست سازمان تأمین اجتماعی بود، به پیشنهاد هیات امنای سازمان تأمین اجتماعی و صندوق های تابعه و طی حکمی از سوی وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان مدیرعامل این سازمان منصوب شد. در متن حکم احمد میدری خطاب به سالاری آمده است: نظر به مراتب تعهد، تخصص و تجارب 
ارزشمند جنابعالی و با استناد به قانون اصلاح ماده )۱۱۳( قانون مدیریت خدمات کشوری و چگونگی تعیین مدیریت سازمان تأمین اجتماعی و صندوق های بازنشستگی 
و بیمه های درمانی، بنا به پیشنهاد هیأت امنای سازمان تأمین اجتماعی و صندوق های تابعه و تاییدیه سازمان اداری و استخدامی کشور، به موجب این حکم به عنوان 

»مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی« منصوب می شوید.

مصطفیسالاریمدیرعاملسازمانتأمیناجتماعیشد

جامعه

آقای پزشکیان؛

چشمک به چپ؛ گردش به راست ممنوع!
داستان جلد

نزدیک به پنج ماه از انتخاب آقای دکتر مسعود پزشکیان به عنوان 
چهاردهمین رئیس جمهوری ایران می گذرد. پس از آن همه وعده 
و وعید انتخاباتی و دفاعیه های جانانه در مناظرات برای تغییر، 
اصلاح، و توسعه، و ریل گذاری مدیریت کشور بر اساس دو محور 
»تعامل با خارج« و »وفاق در داخل«، اما هرچه جلوتر می رویم، 
بیشتر شاهد فاصله گیری آقای پزشک جمهور محترم از اصول 

دموکراتیک مردم سالارانه در عمل به نسخه نجاتش هستیم.
جریان های  و  احزاب  سلیقه ای  قرائت  از  معیار  انحراف  این 
انحصارطلب از شعار ارزشی »وفاق ملی« نشأت می گیرد. با اینکه 
در انتخاب وزرای کابینه اول دولت اعتراضات بسیاری برانگیخته 
شد، متأسفانه این شکل از تقسیم غنایم قدرت در سطح انتخاب 
مدیران رده های میانی، به ویژه معاونین وزارتخانه ها و استانداران، 
ادامه یافته است. کار به جایی رسیده که جریان رقیب، که در ایام 
انتخابات از هیچ کوششی برای تخریب و تضعیف طیف طرفداران 
دکتر پزشکیان دریغ نکرد، اکنون بیشترین نیروها را در کابینه های 

اصلی و فرعی دولت جای داده است.
این همه دهن کجی به آرای اکثریت مردم در شرایطی تداوم دارد 
که جامعه با ادامه این سیاست گذاری ناصحیح و سویه دار، همان 
اندک امیدواری خود به امکان اصلاح و تغییر در اوضاع نابسامان 
معیشتی و مدیریتی کشور را از دست می دهد. بی شک، ادامه این 

وضعیت، زنگ خطر گسست بیشتر مردم از حاکمیت و ریزش 
بالای ۷۰ درصدی اعتماد و مشارکت را در هرگونه انتخابات آتی، 
به ویژه شوراها، از هم اکنون به صدا درآورده است. تصمیم گیرانی 
که خیال می کنند فعلاً خرشان از پل گذشته، باید این طنین را 

جدی بگیرند.
نکته حائز اهمیت این است که دولت دکتر پزشکیان، در حالی 
به این گسست بین مردم و حاکمیت دامن می زند که شایعه 
البرز، با شائبه فشار یکی از  ابقای مجتبی عبداللهی، استاندار 
مرکز نشینان، موجی از نارضایتی و ناامیدی در طرفداران اصلاح 
و تغییر ایجاد کرده و آنان را به شوک عمیقی فرو برده است. این 
علامت سؤال بزرگ را در اذهان عمومی البرزنشینان برانگیخته که 
واقعاً اهالی البرز تا کی باید منتظر تحقق شایسته سالاری دینی 
باشند و همچنان انتصاب یا ابقای مدیران سیاسی و سفارشی از 

سوی سایه نشینان قدرت را مشاهده کنند.
با این وجود، انتظار می رود دکتر پزشکیان، پیش از ناامیدی مطلق 
اکثریت مردم از استمرار چنین شرایطی، به سرعت از این وضعیت 
فاصله بگیرد و به جای چشمک زدن شعاری به چپ و گردش به 
راست عملی، اجازه ندهد که برخی قدرت سالاران پایتخت نشین 
و تمامیت طلب با زیاده خواهی هایشان، مطالبات مغفول اهالی 
البرز را وجه المصالحه یا، خدای نکرده، وجه المعامله خواسته های 

غیردموکراتیک و منفعت طلبی های رانتی خود قرار دهند.
بنابراین، توصیه نخبگان و رسانه های رسالتمدار البرز به پزشک 

جمهور محترم این است که مراقب باشد تا انحصارطلبان با فشار 
حداکثری از بالا و چانه زنی از پایین بین سیاست های »اعلامی« و 
»اعمالی« دولت، عامدانه مغایرت ایجاد نکنند. مغایرتی که به عنوان 
آسیبی غیرقابل جبران می تواند وعده انتخاباتی آقای پزشکیان مبنی 
بر »گذاشتن گردن در گرو وعده ها« را در نزد مردم، به ویژه باورمندان 
به تفکرات مصلحانه اش، به سرعت کم رنگ کند و تدریجاً بی اعتبار 

سازد.
همچنین، لازم به تصریح است که دوران تمامیت خواهی برخی 
از  با گذشت ۴۵ سال  است.  رسیده  پایان  به  این مملکت  در 
آزمون و خطاهای جریانی، مردم بی تردید به این باور رسیده اند که 
فرایند اصلاح و تغییر، با تکیه بر اصل جابه جایی قدرت، خواست 
اکثریت ملت ایران است. جابه جایی قدرت و حذف مدیریت های 
دانه تسبیحی نیروهای تحمیلی دولت چهاردهم، در عمل مانع از 
ایجاد و گسترش روزافزون فساد و سوءمدیریت می شود. دکتر 
پزشکیان نیز بارها بر لزوم انتخاب مدیران کارآمد، نخبه، سلامت، 
پاک دست و، بویژه، مقبول در بین مردم تأکید کرده است تا این 
افراد بتوانند به توسعه و رفع عقب ماندگی های انباشته کمک کنند.
کوتاه سخن، فرصت طلبان و سهم خواهان باید بدانند که شعار 
»وفاق ملی« به معنای معامله دوسویه یا بده بستان ویژه خوارانه در 
بین قوا و احزاب سیاسی کشور نیست. وفاق ملی، نوعی آنژیوگرافی 
برای رفع انسداد چهار دهه ای مدیریت های ناکارآمد و برون رفت 
کشور از شرایط فعلی است. این امر باید توسط مدیران متخصصی 

که به دلیل بازی های سیاسی در حاشیه بوده اند، محقق شود. این 
مدیران، در صورت فرصت یابی، می توانند در کمترین زمان، با توزیع 
عادلانه امکانات و خدمات، ناترازی های توسعه ای را کاهش داده و 

نمودار توسعه کشور را شتاب ببخشند.
تحقق این خواسته، عصاره مطالبات رأی دهندگان به دکتر پزشکیان 
است و دولت او باید بداند که اولین گام برای پاسخ به مطالبات 
اکثریت، حرکت به سوی خواست مردم و توجه به نیازهای مغفول 
آنان است، نه سهیم کردن اقلیت در منافع قدرت. مفهوم دولت 

وفاق ملی هرگز به معنای تشکیل شرکت سهامی نیست.

مرتضی دهقان  آزاد

زندگی  و  شهرنشینی  توسعه  سوغات  الکترونیکی  پسماندهای 
صنعتی اند و حجم زیادی از آن  ها در دنیا تولید می شود که اگر 
درست مدیریت نشوند قطعا موجب آسیب به منابع آب و خاک 
خواهند شد از این رو کنوانسیون بازل به عنوان متولی مدیریت 
کردن  روز  به  حال  در  همواره  ویژه  و  خطرناک  پسماندهای 
دستورالعمل های مربوطه است و اکنون برخی کشورها این موضوع 
که ضایعات الکترونیکی اصلا زباله هستند یا خیر را مطرح کرده اند.

تا چند سال گذشته نوع پسماندها نسبت به دنیای امروزی کاملا 
متفاوت بود، در روستاها که اصلا پسماند معنا نداشت، چون هیچ 
وقت غذایی اضافه نمی آمد تا دور ریخته شود، پوست میوه و 
سبزیجات هم که غذای دام و مرغ و خروس می شد، از پلاستیک 
و ظروف یکبار مصرف هم که خبری نبود، اما امروزه همه چیز تغییر 
کرده انواع پسماند از خطرناک، ویژه و شهری شکل گرفته و مدیریت 
آن  ها کاملا تخصصی شده است به طوری که کنوانسیون های بین 
المللی تشکیل و کشورها عضو شدند تا بتوانند پسماندهای خود را 

مدیریت کنند.

امروزه با توجه به توسعه فناوری، استفاده از لوازم الکترونیکی به 
بخش لاینفک زندگی بشر تبدیل شده است، یارانه، تبلت و تلفن 
مسئلۀ  حال  اند،  داده  اختصاص  خود  به  را  زیادی  همراه سهم 
مهم این است که تکلیف این حجم وسایل الکترونیکی بعد از 
مستهلک شدن چه می شود، وظیفه ساماندهی این پسماندها بر 
عهده کنوانسیون بازل است، این کنوانسیون با هدف کنترل نقل  و 
انتقالات فرامرزی پسماندهای خطرناک و سایر انواع پسماندها و 
ارتقای مدیریت زیست محیطی در ۲۲ می ۱۹۸۹ تدوین و به امضای 
۵۳ کشور رسید و پس از آن در ۵ می ۱۹۹۲ در جهان لازم الاجرا شد، 
به تدریج تا به امروز ۱۸۸ کشور به عضویت این کنوانسیون درآمدند، 
جمهوری اسلامی ایران نیز پس از تصویب قانون الحاق کشور به 
کنوانسیون بازل توسط مجلس شورای اسلامی، در سال ۱۳۷۱ به 

عضویت این کنوانسیون در آمد.
قالب  در  الکترونیکی  زباله های  تا چندی پیش  اساس  این  بر 
پسماندهای الکترونیکی و نوظهور می گنجیدند اما مدتی است 
کنوانسیون بازل به موضوع جدیدی درباره این پسماندها رسیده 
مبنی بر اینکه اصلا این  ها پسماند هستند یا خیر، چون وقتی 
مستهلک هم می شوند برخی قطعات آن  ها در لوازم دیگر مورد 
استفاده قرار می گیرند و به عنوان محصول دست اول فروخته می 
شوند، به عنوان مثال وقتی یک تلفن همراه از یک برندی مستهلک 
می شود کارخانه مربوطه از برخی قطعات آن برای محصولات دیگر 
خود استفاده می کند یعنی اینکه آن تلفن همراه دور ریخته نشده 

از این رو فعلا سر اینکه این  ها پسماند هستند یا خیر بحث است.
با وجود این اما حجم زیاد تولیدات زباله های الکترونیکی معضلی 
است که اگر به آن رسیدگی نشود در بلند مدت مشکلات زیادی را 
برای منابع آبی و خاکی ایجاد خواهد کرد، تقریبا می توان گفت 
همه زباله های الکترونیکی علاوه بر اینکه مواد قابل بازیافت شامل 
پلاستیک، شیشه و فلزات ارزشمند دارند، حاوی انواع مواد سمی از 

جمله بریلیوم، کادمیوم، جیوه و سرب است که خطرات جدی زیست 
محیطی را برای خاک، آب، هوا و حیات وحش به همراه دارند از 

این رو ساماندهی آن  ها از الزامات است که باید جدی گرفته شود.
در جهان سالانه حدود ۲۰ تا ۵۰ میلیون تن زباله الکترونیکی تولید می 
شود که ایران نیز از این قاعده مستثنی نیست و قطعا سالانه حجم 
زیادی زباله الکترونیکی در کشور تولید می شود که اگر به  درستی 
بازیافت شوند، می تواند میلیاردها تومان ارزش اقتصادی ایجاد کند، 
این در حالیست که مدیریت بازیافت به خوبی انجام نمی شود و مردم 
این زباله ها را همراه با زباله های شهری دور می ریزند در حالیکه اینها 
بسیار ارزشمند و دارای فلزات گرانقیمتی مانند نقره، قلع، طلا، پالادیوم 
و مس هستند به طوری که ژاپن اولین مدال طلای المپیک ۲۰۲۰ 
توکیو ساخته شده از لوازم الکترونیکی بازیافتی را به »کیان یانگ« 
تیرانداز چینی در ماده تفنگ بادی ۱۰ متر زنان این بازی ها اهدا کرد که 

به صورت کامل از وسایل الکترونیکی بازیافتی تولید شده بود.
البته کشورهای زیادی در تلاشند تا از بخش های ارزشمند زباله 
های الکترونیکی استفاده کنند، در سال ۱۹۹۱، اولین سیستم بازیافت 
الکترونیکی زباله در سوئیس با معرفی سیستم جمع آوری یخچال 
ها اجرا شد، در سال های بعد سایر دستگاه های برقی و الکترونیکی 
نیز به سیستم اضافه شدند، یک دهه بعد اتحادیه اروپا سیستم 
مشابهی با عنوان دستورالعمل تجهیزات الکترونیکی و ضایعات را 
برای تعیین الزامات بازیافت زباله های الکترونیکی برای کشورهای 
عضو اجرا کرد، همچنین ۲۵ ایالت در ایالات متحده قوانین مربوط 

به زباله های الکترونیکی مخصوص خود را دارند.
در ایران نیز ۱۲ مرکز با هدف بازیافت زباله های الکترونیکی ثبت 
شده که رئیس گروه مدیریت پسماند ویژه و کنوانسیون ها )واردات 
صادرات( سازمان حفاظت محیط زیست درباره آن  ها معتقد است 
به دلیل داشتن اجزا و یا مواد ویژه مانند باتری لیتیومی یا احتمالا 
بخش های آلوده به فلزات سنگین و یا بی فنیل های پلی کلره و 

مانند آن  ها از جمله پسماندهای خطرناک در نظر گرفته می شوند.
مدیریت  اهمیت  به  توجه  با  گفت:  نژاد  عراقی  ملکی  رکسانا 
بازل  کنوانسیون  در  جدیدی  مبحث  الکترونیکی  پسماندهای 
مطرح شده است مبنی بر اینکه اینها پسماند هستند یا نیستند 
که تعمیرات، جداسازی اجزای سالم و استفاده مجدد را در برمی 
گیرد، مثلا قطعاتی در تلفن همراه دست دوم کارایی دارد و کارخانه 
آن برند قطعات را جداسازی و در تولیدات جدید کار می گذارد، 
در واقع آنرا به عنوان قطعه ای تحت گارانتی می فروشد، بنابراین 
پسماند الکترونیکی موضوع پیچیده ای است از این رو مدام روی 

دستورالعمل آن کار می کنند.
وی اظهار داشت: هنگامی که این پسماندها در پسماندهای عادی 
رها می شوند به عنوان جزء ویژه پسماند به حساب می آیند که بر 
اساس تبصره ۲ ماده ۴ آیین نامه اجرایی قانون مدیریت پسماند و 
ماده ۷ این قانون مسئولیت آن بر عهده شهرداری ها، دهیاری ها و 
بخشداری ها است، مثلا وقتی یک دستگاه کهنه الکترونیکی در 
پسماندهای عادی رها می شود جزء ویژه پسماند محسوب می شود 
که شهرداری ها باید برای این پسماندها شاخص داشته باشند تا 
تعداد و حجم آن  ها مشخص شود تا بتوانیم یک آمار صحیح داشته 
باشیم، وقتی قرار نباشد این پسماندها یکجا جمع شوند نمی توان 

آمار کاملی درباره تعداد و حجم آن  ها به دست آورد.
رئیس گروه مدیریت پسماند ویژه و کنوانسیون ها ) واردات صادرات 
( سازمان حفاظت محیط زیست افزود: در حال حاضر در کنوانسیون 
بازل یک الحاقیه ۸ داریم که پسماندهای خطرناک هستند و الحاقیه 
۹ که در صورت انجام آنالیز و نداشتن اجزای ویژه به عنوان پسماند 
عادی محسوب می شوند و صادرات آن  ها بدون رویه بازل انجام می 
شود اما بعد از سال ۲۰۲۵ این پسماندها از الحاقیه ۹ خارج و وارد 
الحاقیه ۲ می شوند پس این پسماندها را در الحاقیه های ۸ و ۲ 

خواهیم داشت که تحت پوشش اجرای رویه بازل هستند.

آیاضایعاتالکترونیکیزبالههستند؟

کیمیا عبدالله  پور
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مجری برنامه  تلویزیونی »شیوه« خبر تعلیق این برنامه را تایید کرد و گفت: در تاریخ ۲۷ مرداد امسال، رئیس پیشین دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه علامه طباطبایی در 
این برنامه جمله ای حاشیه ساز را بر زبان آورد و پس از آن تولید و پخش برنامه متوقف شد. بعد از جلسه آخر که آقای علی انتظاری، رئیس پیشین دانشکده علوم اجتماعی 
دانشگاه علامه طباطبایی اظهار نظر جنجالی داشتند، دوستان تصمیم گرفتند برنامه تعلیق بشود. مدیر شبکه چهار با مسئولان بالاتر صداوسیما وارد مذاکره شدند و سه حالت 
را پیش بینی کردند. برنامه به همین شکل ادامه بدهد؛ »شیوه« تغییر شکل بدهد یا کلا تعطیل شود. تا جایی که می دانم هنوز تصمیمی گرفته نشده است به همین خاطر 

برنامه معلق است و تولید نمی شود.

»شیوه«تعلیقشد

در این شصت سال نویسندگان و منتقدان بسیاری دربارۀ »کلئو 
از 5 تا 7« نوشته اند. از نقش اساسی اش در سینمای مدرنیستی 
و ساختار موقعیت محور و اپیزودیکی که فیلم بر مبنای آن 
روایت می شود گرفته، تا فمنیسمِ نهفته در ساحتِ محتوایی،  
تکنیک های موج نویی، چگونگیِ نمایش دنیای شخصی و 
ذهنی کاراکتر بر مبنای اسلوب های سینمای هنری اروپا و 
فیلم صامتِ بامزۀ وسط فیلم که ژان لوک گدار و آنا کارینا در 
آن به ایفای نقش پرداخته اند، همه و همه توسط نویسندگانی 
با شرایط جغرافیایی و زمانی مختلف در فیلم مهم انیس واردا 
مورد بررسی قرار گرفته اند. پس در سالگرد شصت سالگی این 
فیلمِ مهمِ ساحل چپِ موج نو، بهتر است تا برای بازخوانی 
آن، تمام حرف های بازگو شده را کناری نهاده و تلاش کنیم 
تا جنسِ نخ ارتباطی بین خود و فیلم را شخصی تر کرده و 
بجای تماشای تصاویر جادوییِ آن با عینک تاریخی، اندکی 
بی واسطه تر به آن بنگریم. در همین راستا، طی سلسله نکاتی، 
آنچه در بازبینی های چندباره و در فواصل زمانی متفاوت، از 
جهانِ فیلم جذاب یافتم و نوعی ارتباط سینه فیلیایی را با آن ها 

احساس کردم، بازگو خواهم کرد. 

یکم. کلئو از 5 تا 6 و نیم
پرسش شیطنت آمیز  که  است  روزگار  از طنازی های  این هم 
تماشاگران در برابر شاهکار انیس واردا، در طول تاریخ تبدیل به 
رازی سر به مهر شده است. آن ها پس از تماشای فیلم، مدام در 
ذهن از خود می پرسند چرا »کلئو از 5 تا 7« و چرا »کلئو از 5 تا 6 
و نیم« نه؟ مگر نه آنکه فیلم در تلاش است تا زمان واقعی را روی 
پرده بیافریند و در این راه به قدری حساسیت از خود نشان می دهد 
که حتی از دقیقه ها نمی گذرد و در تمام لحظات تماشاگر را از 
زمان آگاه می کند؟ پس چطور ممکن است چنین نگاه وسواسی 
و ریزبینانه ای، براحتی نیم ساعت را فاکتور بگیرد و با وجودِ آنکه 
یک ساعت و نیم از زندگی یک زن را مبنای روایت خود قرار داده، 
در عنوان بندی فیلم دو ساعت را به عنوان این زمان ذکر کند؟  در 
نظرگاهی سرسری شاید علت این بوده که هفت از شش و نیم 
خوش آهنگ تر است و در نگاهی اقتصادمحور شاید واردا در ابتدا 
قصد داشته تا 2 ساعت از زندگی کاراکترش را به تصویر بکشد و 
معضلات مالی مانع از آن شده، کمااینکه با توجه به مشکلاتِ 
غریب نخستین فیلمش »لاپوئنت کورت« و فاصلۀ هفت ساله 
بین آن فیلم و فیلمِ دومش، چندان هم مسئلۀ دور از ذهنی 
بنظر نمی رسد. بااین حال، دلیلش هرچه که باشد، این نیم ساعتِ 
گمشده برای من حامل نوعی بار معنایی ا ست که به استمرار و 
تداومِ روایت اشاره می کند. همه چیز بعد از ساعت 6 و نیم نیز 

ادامه می یابد؛ به مانند نگاهِ کلئو و آنتوان به یکدیگر که خبر از 
شروعِ رخدادی تازه می دهد، آن هم درحالی که قرار است وقفه ای 
دو ماهه یا شاید همیشگی در همان ابتدای رابطه شان بوجود 
بیاید. انگار این نیم ساعتِ گمشده نمایندۀ آینده است، نماینده 
آتیه ای که با وجودِ تمام تلخی های فیلم، روزنۀ امیدی نسبت به 

آن در پایانِ داستان باقی می ماند. 

دوم. هیپوکندریا 
از نظرگاه پزشکی من مبتلا به هیپوکندریا)خود بیماری انگاری( 
در  که  دارم  نگرانی هایی  و  ترس ها  گاه  با این حال،  نیستم، 
اصطلاح عامیانه تر مرا تبدیل به یک »جون دوست« می کنند. 
درنتیجه، برای من که با هر سردرد بدترین گمان ها را می برم 
و دوستان نزدیکم که برخی از آن ها پزشکند در چنین مواقعی 
از شر من برای ثانیه ای در امان نیستند، تماشای »کلئو از 5 
تا 7« و نگرشِ بی نهایت واقع گرایانه اش به بیماری، هولناک 
آزاردهنده جلوه می کند. خلاصۀ کل ماجرای فیلم همین  و 
آزمایش  جواب  منتظر  کلئو  به نام  جذاب  خواننده  ای  است: 
پرسه زدن های  یک ساعت و نیم  به مدت  ما  و  است  سرطانش 
او در مکان های مختلف و دیدارهایش با افراد متفاوت را تا 
زمانی که وقت گرفتن جواب آزمایش برسد، شاهد هستیم. 
او مشخصا نگرانی هایی دارد، از بیماری می ترسد و بیشتر از 
آن از مرگ؛ اما خود را با فکر به این مسئله که هنوز زیباست 
و تا زمانی که زیباست بیماری بر او اثری ندارد، آرام می کند. 
نکتۀ اساسی اما در انتهای ماجرا نهفته است، جایی که پس 
از انتظار طولانی از ابتدای فیلم و ترس از مواجهه با جواب 
آزمایش، کلئو به ساده ترین شکل ممکن و در مکالمه ای پیش 
سویۀ  دو  می شود.  باخبر  سرطانش  از  پزشکش،  با  پاافتاده 
متفاوت در بطنِ این صحنه نهفته است؛ نخست وجه تاریکِ  
فیلم که از بازی با قواعدِ سینمای کلاسیک نشأت می گیرد و 
طبق آن، تماشاگر در فیلمی »نُرمال «تر انتظار دارد تا در پایان 
مشخص شود نگرانی های کلئو -و طبعا خودش- تنها ناشی از 
هیپوکندریا بوده و پزشک با گفتن اینکه »جواب آزمایش های 
شما خوب است. مشکلی ندارید و به زندگی خود برسید« روز 
کلئو -و ما- را بسازد، اما در عمل، عکس این اتفاق رخ می دهد 
و کابوس ها به واقعیت تبدیل می شوند. سویۀ دوم اما سویۀ 
امیدوارانه تری است و تاکید فیلم بر آن نیز بیشتر است؛ برخورد 
ساده انگارانۀ دکتر و در پیش گرفتن نوعی رفتار که گویی هیچ 
اتفاق مهمی رخ نداده، سبب می شود تا حقیقتِ بیماری، کلئو 
را -و در تاکیدی هزاربارۀ ما را نیز- از آن بار روانی سهمگینِ 
پیشین برهاند. گویی درنهایت اوضاع آنقدر نگران کننده نیست 
و پس از 2 ماه پرتودرمانی دوباره همه چیز به حالت پیشین 
باز می گردد. با این وجود، حتی اگر همین سویۀ امیدوارانه 

را بچسبیم، باز هم فیلم بی نهایت تلخ جلوه می کند. کافی 
است موقعیت محوری فیلم انیس واردا را با ماجرای میکی 
در »هانا و خواهرانش«)وودی آلن، 1986( قیاس کنیم. در آنجا 
وودی آلن در نقش میکی، با مشکل پیش پاافتاده ی شنوایی 
پیش پزشک می رود و پس از آنکه پزشک از او می خواهد تا 
آزمایش دهد، نسبت به این مسئله که تومور مغزی دارد به 
اطمینانی احمقانه می رسد. هنگامی که پس از مشخص شدن 
جواب آزمایش ها پزشک او را از سلامتی کاملش باخبر می کند، 
نگرشش نسبت به جهان و پدیده های آن دگرگون شده و نوعی 
عشق لحظه ای به زندگی را تجربه می کند. هرچند پس از مدتی 
نگرش های فلسفی آلن و دیدگاه های اگزیستانسیالیستی اش 
و  فلسفی  تلخ  سویه های  به سمت  فیلم  تا  می شود  سبب 
بی معنابودن زندگی انسان سوق پیدا کند، اما در بحثِ حقیقتِ 
انیس واردا به مانند پتکی بر سر تماشاگر فرود  ناگواری که 

می آورد، با لطافت بسیار بیشتری از او عمل می کند. 

سوم. جنگ الجزایر
در بسیاری از لحظاتِ فیلم، سلطۀ سایۀ شوم جنگ بر جهانِ 
کلئو و اطرافیانش به چشم می خورد. انگار سرنوشت ها دچار 
نوعی محتومیت تلخ گشته اند و جنگ به مانند هیولایی چند 
سر بر جهانِ کاراکترها چیره شده است. کلئو در پرسه زنی های 
مداومش راهی برای خلاصی از جنگ نمی یابد؛ در تاکسی با 
صدای رادیو و اخبار جنگ مواجه می شود، در کافه مردم را 
درگیر گفت وگوهای طولانی پیرامون جنگ می بیند و درنهایت 
آنتوان را بدلیل حضور در جنگ –بصورت موقتی یا دائمی!؟- از 
دست می دهد. به همین ترتیب، سلطۀ بی چون و چرای جنگ بر 
ابعاد متفاوت زندگی فرانسوی ها، تبدیل به موتیفِ تکرارشوندۀ 
فیلم می شود. واردا با ترسیمِ جنگ به عنوانِ عنصری در ظاهر 
غایب و درواقع حاضر، پرداختی غیرمستقیم نسبت به آن را 
انتخاب و تاثیر آن بر احوالات را بررسی کرده است. و یک سوالِ 
مهم؛ آیا بازنمایی بی پناهی کلئو و ناتوانی اش در رهایی از شرِ 
اخبار منفی و اساسا این مسئله که او به عنوانِ فرزندِ یک زمانۀ 
ناآرام راهی برای زندگی به دور از تشویش های مربوط به مسائل 
سیاسی ندارد، شباهت غریبی با زندگی این روزهای ما ندارد؟ 

چهارم. بازی های فرمال
»کلئو از 5 تا 7« حاوی لحظاتی ا ست که براساس الگوهای موج 
نویی، از جامپ کات در فیلم استفاده شده و البته بدلیل ذات 
ساحل چپی بودنش، جنون های رادیکال گداری در آن به چشم 
از نورپردازی مصنوع نیز  نمی خورد و حتی در برخی لحظات 
استفاده می شود. بااین حال، دو لحظۀ اساسی و برجسته از »وَر 
رفتن با فرم« در فیلم به چشم می خورد. نخست سکانس فالگیری 
که تنها لحظات رنگی فیلم را شکل می دهد و دومی که لحظاتی 
بعد از سکانس مذکور رخ می دهد؛ لحظه ای که کلئو از پله های 
خانۀ فالگیر پایین می آید و واردا این کنشِ  او را چندبار تکرار 
می کند. دربارۀ اولی می توان خوانشی در باب خیال و واقعیت 
داشت؛ گویی عالم فالگیر به خیال ربط دارد و از لحظه ای که 
فال تمام می شود، کلئو و به همراهِ او تماشاگر، به عالم واقع 
که سیاه و سفید است پرتاب می شوند. برای من اما لحظۀ دوم 
هیجان انگیزتر است؛ لحظه ای که انگار واردا تشویش کلئو را با 
استفاده از تمهیدِ »تکرار« حین پایین آمدن از پله ها خلق می کند. 
از سوی دیگر، این لحظه که چهار بار تکرار می شود، در دومین 
تکرار خود نسبت به اولی از نمای کلوزتری بهره می برد؛ نمای 
کلوزی که در اینجا بدلیل سرعت بالا در انتقال از نمای اول به 
دوم، به مانند زوم به چهرۀ کلئو عمل می کند و انگار خبر از آگاهی 
می دهد. به بیانی دیگر، آگاهیِ او از بیماری اش حدود یک ساعت 
و نیم پیش از شنیدنش از زبان پزشک و حین پایین آمدن از 
پله های خانۀ فالگیر و در اثر صحبت های دلسردکنندۀ او بوقوع 
پیوسته: کلئو تغییر در درون وجود خود را احساس کرده است. در 
یک فعل و انفعال سینه فیلیایی، این لحظه مرا به یاد یک لحظۀ 
مهم تاریخ سینمایی دیگر می اندازد: پایین آمدن پیرزن از پله ها در 
فیلمِ دادائیستی »بالۀ مکانیکی« )فرنان لژه، 1924(. هرچند در آن 
فیلمِ تماما تجربی و آوانگارد، دستیابی به نوعی سیستمِ فرمال 
با استفاده از الگوی تکرار و شکستن است که درنهایت قرار است 
تا تماشاگر را به درکِ عمیقی از مسئلۀ »آشنایی زدایی« برساند و 
در این راه بیشتر سویۀ تربیت پذیرِ ذهن در قبال تصویر را نشانه 
می رود و اساسا در کارکرد ارتباط چندانی با هم ندارند، بااین حال، 
کمتر سینه فیلی می تواند در برابر وسوسۀ تطبیق دادنِ این دو 

سکانس با یکدیگر مقاومت کند.

تأملی بر سینمای فرانسه با مطالعۀ نقش کلیدی »انیس وادرا«؛

از 5 تا ابد...
دست  به  نقد

دانیال هاشمی پور

سریال خانوادگی و عاشقانه »سوجان« که داستان آن مربوط به 
تحولات سیاسی اجتماعی در قرن معاصر در منطقه شمال ایران 

است، روی آنتن شبکه یک سیما می رود.
سریال سوجان به کارگردانی حسین تبریزی، تهیه کنندگی مهدی 
کریمی و میثم آهنگری و نویسندگی فریدون حسن پور از شنبه 
۱۹ آبان هرشب ساعت ۲۲:۱۵ دقیقه روی آنتن شبکه یک تلویزیون 

می رود.

این سریال که در صدا و سیمای مرکز گیلان تولید شده، روایت 
زندگی دختری به نام سوجان در بطن ماجرایی خانوادگی و عاشقانه 
است که نگاه جامعه شناسانه ای به تحولات سیاسی اجتماعی ایران 
در قرن معاصر دارد. قصه ای که در دل جنگل های سرسبز شمال 

ایران روایت می شود.
بهزاد فراهانی، سیما تیرانداز، بهنام تشکر، غزاله اکرمی، بیتا عالمی، 
رها راد، سارا اللهیاری، ثریا قاسمی، احسان امانی، مهرداد ضیایی، 

علی مرادی، مهران ضیغمی، بهادر زمانی، محمدرضا اکبری، رضا 
توکلی، مهدی صبایی، رامین راستاد، حمیدرضا نعیمی، مهران 
رجبی، نسرین نکیسا، حدیث نیک رو، ساغر عزیزی، امین چنارانی، 
نازنین رضوانی، منیره حسین زاده، مرسده جهانی، فرج الله گل 
سفیدی، مرجان متقی، مهدی مخبری، پریسا دوستی، مرتضی عالم 
و زهرا جهرمی بازیگران اصلی این سریال هستند. حضور بازیگران 

بومی در این سریال یکی از نکات حائز اهمیت است.

»سوجان«بهشبکهیکرسید



6 یکشنبه 1۳ آبان 1۴۰۳      شمارگان 1675

»فرح محمدی« -معاون فنی، شبکه دیدبانی و مدیریت بحران سازمان هواشناسی کشور- گفت: چهار دستگاه سودار هواشناسی 
که به تازگی خریداری و به کشور وارد شده است، در چهار فرودگاه کشور نصب می شود. اضافه شدن خدمات پایش و پیش بینی 
پروفایل قائم سمت و سرعت باد جزو برنامه های توسعه ای سازمان بوده است که به زودی چهار فرودگاه به این خدمات مجهز می 
شوند. سودارهای خریداری شده با استفاده از امواج صوت، وضعیت سمت و سرعت باد و تغییرات آنها را در یک محدوده مشخص 

در فرودگاه ها تا ارتفاع ۷۰۰ متری اندازه گیری و ارائه می کنند.

۴سودارهواشناسیبراینخستینباردرکشورنصبمیشود

اقتصاد

۴۱.۵ میلیارد دلار ارز

 واردات تامین شد

بانک مرکزی از اول فروردین ماه تا ۱۲ آبان ماه امسال، ۴۱ 
میلیارد و ۵۴۳ میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، 
دارو، کالاهای تجاری و بازرگانی، واردات در مقابل صادرات و 

خدمات تأمین کرده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از بانک مرکزی، در این مدت 
برای کالاهای اساسی و دارو ۹ میلیارد و ۳ میلیون دلار، برای 
کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ ۲۲ میلیارد و ۵۹۷ میلیون 
دلار، برای خدمات ۹۱۴ میلیون دلار و برای واردات در مقابل 
صادرات ۹ میلیارد و ۲۹ میلیون دلار تأمین ارز صورت گرفته 

است.
کالاهای  واردات  برای  مرکزی  بانک  گزارش،  این  اساس  بر 
اساسی و کشاورزی شامل گندم، دانه های روغنی و نهاده های 
دامی هفت میلیارد و ۹۶ میلیون دلار و برای دارو، مواد اولیه 
دارویی و تجهیزات پزشکی یک میلیارد و ۹۰۷ میلیون دلار ارز 

تأمین کرده است.
و ۳  میلیارد  در مجموع ۹  مرکزی  بانک  است  ذکر  شایان 
و  دارو  و  کشاورزی  و  اساسی  کالاهای  برای  دلار  میلیون 
تجهیزات پزشکی را با نرخ ۲۸۵۰۰ تومان و با هدف حمایت از 
مصرف کنندگان و دسترسی اقشار جامعه به کالاهای ضروری 

با قیمت ارزان  تر تأمین کرده است.
برای  زمانی  بازه  این  در  آن است که  از  گزارش حاکی  این 
کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ ۲۲ میلیارد و ۵۹۷ میلیون 
دلار و برای واردات در مقابل صادرات مبلغ ۹ میلیارد و ۲۹ 
میلیون دلار و در مجموع ۳۱ میلیارد دلار و ۶۲۶ میلیون دلار 

تأمین ارز صنایع صورت گرفته است.
این گزارش حاکی از آن است تأمین ارز نیمایی برای »صنایع 
حمل و نقل و خودرو« معادل سه میلیارد و ۶۵۴ میلیون دلار، 
»ماشین آلات و تجهیزات تولید« معادل دو میلیارد و ۲۰۶ 
میلیون دلار، »صنایع معدنی« یک میلیارد و ۷۷۱ میلیون دلار، 
»صنایع شیمیایی و پلیمری« دو میلیارد و ۴۸۲ میلیون دلار، 
»صنایع و تجهیزات برق و الکترونیک« معادل دو میلیارد و 
۸۷۸ میلیون دلار، »منسوجات و پوشاک« معادل یک میلیارد 
های  گروه  این  است.  گرفته  صورت  دلار  میلیون   ۱۳۷ و 
صنایع همچنین به ترتیب یک میلیارد و ۹۶۳ میلیون دلار، 
یک میلیارد و ۶۵۴ میلیون دلار، یک میلیارد و ۷۶۶ میلیون 
دلار، ۷۷۶ میلیون دلار، ۳۰۳ میلیون دلار، ۵۰ میلیون دلار ارز 
توافقی یا واردات در مقابل صادرات تا پایان روز ۱۲ آبان ماه 

سال جاری دریافت کرده اند.

دیدگاه

وقتی ارز کم می  آید؛

قصۀ پرغصۀ واردات کالاهای اساسی
اقتصاد کلان

واردات کالاهای اساسی نظیر گندم، برنج، روغن، شکر و دارو، 
برای تأمین نیازهای اساسی جامعه و حفظ امنیت غذایی و 
بهداشتی کشورها اهمیت حیاتی دارد. در این میان، تأمین ارز 
مورد نیاز برای واردات این کالاها، نقشی کلیدی در تضمین 
دسترسی مستمر و پایدار به این محصولات ایفا می کند. در این 
یادداشت، به بررسی نقش تأمین ارز در واردات کالاهای اساسی، 

چالش ها و راهکارهای مرتبط با آن می پردازیم.

اهمیت تأمین ارز در واردات کالاهای اساسی
واردات کالاهای اساسی به طور مستقیم به دسترسی به ارز 
خارجی وابسته است. بدون تأمین ارز کافی، واردکنندگان قادر به 
پرداخت هزینه های خرید و حمل ونقل این کالاها نخواهند بود، 
که می تواند منجر به کمبود در بازار داخلی و افزایش قیمت ها 
شود. این مسئله به ویژه در کشورهایی که تولید داخلی این 

کالاها ناکافی است، اهمیت بیشتری پیدا می کند.

چالش های تأمین ارز
می تواند  ارز  نرخ  در  ناگهانی  تغییرات  ارز:  نرخ  نوسانات   .1
مالی  برنامه ریزی  و  داده  افزایش  را  واردات  هزینه های 
واردکنندگان را مختل کند. این نوسانات ممکن است ناشی از 

عوامل اقتصادی، سیاسی یا بین المللی باشد.
2. محدودیت های ارزی: در برخی کشورها، به دلیل محدودیت 
در منابع ارزی، دولت ها مجبور به اولویت بندی در تخصیص 
ارز می شوند. این امر می تواند تأمین ارز برای واردات کالاهای 

اساسی را با چالش مواجه کند.
می تواند  بین المللی  تحریم های  اقتصادی:  تحریم های   .3
دسترسی به ارز خارجی را محدود کرده و فرآیند تأمین مالی 

واردات را پیچیده تر سازد.

راهکارهای مواجهه با چالش های تأمین ارز
 1. تنوع بخشی به منابع ارزی: کشورها می توانند با تنوع بخشی 
به منابع درآمد ارزی خود، مانند افزایش صادرات غیرنفتی، 
وابستگی به یک منبع خاص را کاهش دهند و پایداری در 

تأمین ارز را افزایش دهند.
2. مدیریت نوسانات نرخ ارز: استفاده از ابزارهای مالی مانند 
به واردکنندگان  ارزی می تواند  آتی و گزینه های  قراردادهای 

کمک کند تا ریسک نوسانات نرخ ارز را مدیریت کنند.
3. توافقات دوجانبه پولی: انعقاد توافقات پولی با کشورهای 
شریک تجاری می تواند نیاز به ارزهای بین المللی را کاهش داده 

و فرآیند تأمین مالی واردات را تسهیل کند.

نقش دولت در تأمین ارز چیست؟
دولت ها می توانند با اتخاذ سیاست های مناسب، فرآیند تأمین 

ارز را برای واردات کالاهای اساسی تسهیل کنند:
1. تخصیص ارز با نرخ ترجیحی: ارائه ارز با نرخ ترجیحی به 
واردکنندگان کالاهای اساسی می تواند هزینه های واردات را 
کاهش داده و از افزایش قیمت ها در بازار داخلی جلوگیری کند. 
به عنوان مثال، بانک مرکزی ایران از ابتدای سال جاری تا ۱۲ 
آبان ماه ۱۴۰۳، ۹ میلیارد و ۳ میلیون دلار برای واردات کالاهای 

اساسی و دارو با نرخ ۲۸۵۰۰ تومان تأمین کرده است.

 2. ایجاد صندوق های تثبیت ارزی: تأسیس صندوق هایی برای 
مدیریت نوسانات نرخ ارز می تواند به ثبات بازار ارز کمک کرده و 

ریسک های مرتبط با واردات را کاهش دهد.

تجربه ایران در تأمین ارز برای واردات کالاهای اساسی
ایران به عنوان کشوری که بخشی از نیازهای خود به کالاهای 
اساسی را از طریق واردات تأمین می کند، با چالش های متعددی 
در زمینه تأمین ارز مواجه بوده است. با این حال، اقدامات 

متعددی برای مدیریت این چالش ها انجام شده است:
 - تخصیص ارز ترجیحی: دولت ایران با تخصیص ارز با نرخ 
ترجیحی برای واردات کالاهای اساسی، سعی در کنترل قیمت ها 
و جلوگیری از افزایش هزینه های زندگی داشته است. به عنوان 
مثال، از ابتدای سال جاری تا ۲۸ مهرماه ۱۴۰۳، ۸ میلیارد و 
۳۶۷ میلیون دلار برای واردات کالاهای اساسی و دارو تأمین 

شده است.

ایمان روزبهانی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۳۳۷۸ مورخ ۱۴۰۳٫۰۸٫۰۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم عصمت شهرجردی 
بشناسنامه شماره ۲۷ صادره از اراک فرزند سبزعلی در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۱۴۷ مترمربع مفروز از پلاک شماره ۴۴۷ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای محمدحسن خالو باقری که خود مالک اولیه میباشد 
تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 

پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1816429
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرجتاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳٫۰۸٫۲۹ 

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول( آ

به موجب پرونده اجرایی کلاسه فوق شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین نوع 
ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۲۰۲ فرعی از ۱۴۶ اصلی مفروز و مجزا شده از فرعی 
از اصلی مذکور قطعه ۲۲ در طبقه و واقع در بخش ۰۰ ناحیه ۰۱ حوزه ثبت ملک کرج 

ناحیه سه به مساحت 3549٫5 مترمربع 
متن ملک شماره دویست و دو فرعی از یکصد و چهل و شش اصلی قطعه بیست و 
دو تفکیکی واقع در ناحیه سری دفاتر ۱ بخش حوزه ثبتی ناحیه سه کرج به مساحت 

)۳۵۴۹٫۵( سه هزار و پانصد و چهل و نه متر و پنجاه دسیمتر مربع.
توضیحات ملک به حدود: شمالا درب و دیوار به طول )25٫60( بیست و پنج متر 
و شصت سانتیمتر به خیابان قزوین تهران شرقا: دیوار به دیوار به طول )141٫40( 
یکصد و چهل و یک متر و چهل سانتیمتر به قطعه بیست و سه تفکیکی جنوبا 
درب و دیوار به طول )25٫90( بیست و پنج متر و نود سانتیمتر به خیابان به عرض 
هشت متر غربا دیوار به دیوار به طول )۱۴۱٫۹۵( یکصد و چهل و یک متر و نود 
و پنج سانتیمتر به قطعه بیست و یک تفکیکی به مالکیت دیاکو آریاز تجارت 
شماره ثبت ۴۹۸۶۶۸ تاریخ ثبت ۱۳۹۵٫۰۶٫۲۹ دارای شماره ملی ۱۴۰۰۶۱۸۵۳۶۲ 
مالکیت ۹۷۰۱۲  با شماره مستند  اعیان  و  دانگ عرصه  مالک شش  عنوان  به 
تاریخ ۱۴۰۲٫۱۲٫۱۰ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۷۳ تهران موضوع سند مالکیت 
اصلی به شماره چایی ۱۱۴۳۲۷ سری الف سال ۰۲ با شماره دفتر الکترونیکی 

۱۴۰۲۲۰۳۳۱۰۱۱۰۳۸۴۵۰ ثبت گردیده است. 
محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۱۷۸۷۴ مورخ ۱۴۰۲٫۱۲٫۲۴ دفترخانه اسنادرسمی 
شماره ۹۸۱ تهران در رهن یوسف نمدچی می باشد به نشانی کرج حصارک خ شهید 
بهشتی روبروی سه راه پستخانه حد فاصل بین خیابانهای شهید محمدی و نورالهی 
مبلغ  به  کرج  دادگستری  رسمی  کارشناسان  توسط  مورخه ۱۴۰۳٫۰۷٫۰۷  در  که 

۱٫۱۹۰٫۰۰۰٫۰۰۰٫۰۰۰ ریال ارزیابی گردید. 
توصیف اجمالی: بر روی ملک فوق دستور تهیه نقشه به شماره ۵٫۴۴۷۷۹ مورخ 
۱۴۰۱٫۱۲٫۱۱ از سوی شهرداری منطقه ۵ کرج صادر گردیده مطابق دستور نقشه مذکور 
ملک دارای کاربری محور مجهز شهری و مسکونی متداول شهری میباشد دستور نقه 
صادره در ۱۱ طبقه )زیرزمین و همکف و ۹ طبقه روی همکف( و ۱۴۲۲۵٫۴۴ مترمربع 
زیربنای کل شامل تجاری ۲۵۰۶٫۹۹ مترمربع بالکن تجاری ۱۲۵۳٫۴۹ مترمربع تجاری 
اداری ۲۳۳۹٫۸۲ مترمربع ۳۵ واحد مسکونی ۴۲۱۹٫۵۸ مترمربع و مابقی پارکینگ و 
مشاعات میباشد توضیح 1: مساحت ملک مطابق سند ۳۵۴۹٫۵۰ مترمربع و مساحت 
موجود ۳۵۲۲٫۷۶ مترمربع و میزان اصلاحی ۵۹٫۳۰ مترمربع و مساحت باقی مانده 

پس از اصلاحی ۳۴۶۳٫۴۶ مترمربع میباشد. 
توضیح ۲: ملک مذکور در ضلع شمال مشرق به بلوار شهید بهشتی اعیانی در سه طبقه 
شامل زیرزمین و همکف و طبقه اول وجود داشت که در زمان بازدید کاملا تخریب و 

اثری از آن وجود نداشت ملک مذکور یک قطعه زمین دو کله میباشد که از ضلع شرق 
و غرب بین قطعات ۲۱ و ۲۳ محصور شده و از ضلع جنوب به خ ۸ متری مطهری 
با دیوار آجری محصور شده و از ضلع شمال به بلوار ۴۵ متری شهید بهشتی که فاقد 
درب و دیوار میباشد ملک فاقد هر گونه اعیانی و انشعابات میباشد ملک به صورت 

زمین  خالی و بدون اعیانی و فاقد متصرف می باشد. 
پلاک فوق از ساعت ۹ الی ۱۲ روز شنبه مورخ ۱۴۰۳٫۰۸٫۲۶ در اداره اجرای ثبت 
از مبلغ  از طریق مزایده به فروش می رسد مزایده  آزادگان  کرج واقع در میدان 
۱٫۱۹۰٫۰۰۰٫۰۰۰٫۰۰۰ ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود 
لازم به ذکر است پرداخت بدهیهای مربوط به آب برق گاز اعم از حق انشعاب و یا حق 
اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهیهای مالیاتی 
و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی 
بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و 
حق مزایده نقداً وصول میگردد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد، مزایده 
روز  اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. ملک فاقد 

بیمه می باشد.  1819126
اداره اجرای اسناد رهنی ثبت کرج

گهی مزایده اموال غیر منقول پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۳۰۰۰۵۶  آ
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استقلال حال و روز خوبی ندارد؛ بیمار است، 
از نظر روحی!

بازیکن خوب کم ندارد، کادر فنی پخته ای 
نوار  روی  و  نمی گیرد  نتیجه  اما  دارد،  هم 

باخت افتاده! چرا؟
آنچه مسلم است:

۱. مشکل این تیم با گذشت ۹ هفته از لیگ 
به درستی شناخته نشده است.

هم  اگر  )و  نشده  انجام  مسئله  تحلیل   .۲
انجام شده، پاسخ درستی نداده است(.

تعیین  شفاف  و  واضح  به طور  هدف    .۳
نشده است.

به عبارتی  یا  مختلف،  ۴.راه حل های 
این  از  خروج  برای  متفاوت  سناریوهای 

وضعیت، جمع آوری نشده است.
۵.  بهترین راه حل انتخاب نشده است.

صورت  شایسته  به طور  عملی  اقدام   .۶

نگرفته است.
۷. ارزیابی و بازبینی انجام نشده است.

۸. حفظ و ارتقای مهارت ها به فراموشی سپرده 
شده است.

آنکه  به جای  استقلال،  باشگاه  مدیریت 
فرآیندهای فوق را که راهکارهایی برای مقابله 
با مشکلات روحی و روانی استقلال هستند 
به عنوان مهارت حل مسئله انجام دهد، بعد از 
باخت به تراکتور گریه می کند! آن هم وقتی که 
می داند دارند از او فیلم می گیرند و زانوی غم 

بغل می کند!
سؤال این است: گریه کردن و اشک ریختن 

در این شرایط چه سودی برای استقلال دارد؟
استقلال اکنون مدیریت استرس می خواهد، 
بهبود روابط بین بازیکنان، مربیان، مدیران و 
طرفداران می خواهد. تقویت خودکنترلی لازم 
است و البته بازگرداندن امید و مثبت اندیشی 
خودباوری  و  نفس  به  اعتماد  افزایش  برای 
به خاطر  استقلال،  بازیکنان  بازیکنان! 

ناهنجاری های اوایل فصل که بر این مجموعه 
سایه افکنده بود و همچنان وجود دارد، عملًا 
اعتماد به نفس خود را از دست داده اند و نقش 

مدیریت در این میان بسیار بزرگ است.
استقلال اکنون به شوک درمانی نیاز دارد. شوک 
درمانی راه های متفاوتی دارد، اما راه آن گریه 
کردن نیست. باشد که به زودی راه های خروج 
از این وضعیت را به رشته تحریر درآورم. فقط 
همین قدر بدانید که هفته قبل، وقتی از یک 

مأموریت کاری برمی گشتم، در فرودگاه اهواز 
با یک دوست و همکار قدیمی برخورد کردم. 
او که می دانست سال ها در حوزه ورزش از دور 
دستی بر آتش دارم، درباره مجمع هلدینگ 
خلیج فارس و هزینه هایی که برای استقلال 
صرف شده صحبت هایی کرد که امیدوارم به 
نفت  بازنشستگان و مستمری بگیران  گوش 

نرسد!
آقای فتح الله زاده مقصر اصلی را آجرلو می داند!

ورزشی

استقلال گریه  کن نمی خواهد، مدیر می خواهد!
آبی  ها

 

آغاز مبارزات از 22 آذرماه؛

لیگ برتر ووشو
 قرعه کشی شد

مراسم قرعه کشی لیگ  برتر ووشو بزرگسالان در دو بخش زنان 
و مردان برگزار و تیم های شرکت کننده در این پیکارها حریفان 

خود را شناختند.
مراسم قرعه کشی رقابت های لیگ برتر ووشو با حضور مسئولان 
محل  در  کننده  شرکت  تیم های  سرپرستان  و  فدراسیون 

فدراسیون ووشو برگزار شد.
قرعه کشی تیم ها در دو بخش مردان و زنان به صورت مجزا 

برگزار شد که گروه بندی به شرح زیر است:
زنان: پاس فراجا، هیات ووشو بندرماهشهر، آکادمی ووشو 
بتا، هیات ووشو البرز، دانشگاه آزاد اسلامی و فولاد مبارکه 

سپاهان
مردان: گروه یک: دانشگاه آزاد اسلامی، هیات ووشو البرز، 

هیات ووشو بندرماهشهر، باشگاه مقاومت و پارس جنوبی
گروه دو: پاس فراجا، ملوان دانشگاه امام خمینی نوشهر، هیات 

ووشو خراسان جنوبی، هیات ووشو قم
هفته نخست بخش مردان ۲۲ آذرماه و زنان در هفته اول دی 

ماه برگزار می شود.

بازیکن آمریکایی

 به مهگل البرز پیوست
جلن برادلی بازیکن آمریکایی به تیم بسکتبال مهگل البرز در 

لیگ برتر پیوست.
جلن برادلی که سابقه بازی در لیگ های بسکتبال لیتوانی، 
ایران،  آلمان،  چک،  جمهوری  گرجستان،  پرتغال،  استرالیا، 
ونزوئلا و عراق و جی لیگ NBA را در کارنامه دارد در فصل 
را  البرز  مهگل  تیم  بسکتبال،  برتر  لیگ  رقابت های  جدید 

همراهی خواهد کرد.
برادلی ۳۱ ساله و اهل آمریکاست که فصل گذشته با تیم 
لیموندیس شیراز وارد لیگ برتر بسکتبال ایران شد. این بازیکن 
یک متر و ۸۳ سانتیمتری در پست پوینت گارد در ترکیب 

مهگل به میدان خواهد رفت.
تیم بسکتبال مهگل البرز با ۸ امتیاز در رده هفتم جدول ۱۲ 

تیمی لیگ برتر قرار دارد.

ایران عضو فدراسیون 
جهانی کرلینگ شد

رئیس فدراسیون اسکی از عضویت ایران در فدراسیون جهانی 
کرلینگ خبر داد.

انجمن  که  خبر  این  اعلام  با  گذشته  روز  نظریان  عباس 
اظهار  درآمد،  جهانی  فدراسیون  عضویت  به  ایران  کرلینگ 
داشت: تقریبا از چند سال گذشته اقدامات اولیه در ارتباط با 
فدراسیون جهانی کرلینگ از طریق کمیته ملی المپیک برقرار 
و مقدمات آن انجام شد. سال گذشته به صورت میهمان در 
مجمع جهانی حضور داشتیم و در این بین مجدد مکاتباتی با 

فدراسیون جهانی انجام شد.
طرف  از  اسناد  سری  یک  گفت:  اسکی  فدراسیون  رئیس 
مسئولان انجمن کرلینگ به مجمع جهانی ارسال شد و در 
نهایت در این مجمع تصمیم گرفتند تا انجمن کرلینگ ما به 
عنوان عضو فدراسیون جهانی شناخته شود. چون هنوز اسناد 
این موضوع به دست من نرسیده، به صورت کلی در این زمینه 

صحبت کردم.
انجمن کرلینگ فدراسیون اسکی و ورزش  های زمستانی ایران 
آذر ماه سال گذشته و با ریاست محمود عبدالهی فعالیت خود 
را در کشورمان آغاز کرد و پروسه عضویت در فدراسیون جهانی 

را همراه با برنامه های داخلی استارت زد.

گوشه  وکنار

باشگاه سپاهان با استعفای سرمربی تیم فوتبال این باشگاه موافقت کرد.
ژوزه مورایس سرمربی سپاهان پس از پیروزی یک بر صفر تیمش مقابل آلومینیوم در هفته دهم لیگ برتر فوتبال از سمتش استعفا 
کرد. در همین راستا باشگاه سپاهان با انتشار اطلاعیه ای از برگزاری جلسه هیات مدیره باشگاه و موافقت با این استعفا خبر داد. همچنان 
باشگاه سپاهان اعلام کرد که تا زمان اتخاذ تصمیمات بعدی و انتخاب کادر فنی جدید، هوگو آلمیدا دستیار مورایس هدایت طلایی پوشان 

را برعهده خواهد داشت.

موافقتباشگاهسپاهانبااستعفایمورایس

مجید سعیدی

تیم دوچرخه سواری باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، متشکل 
از مهدی ناطقی، حسین عسگری، سعید صفرزاده، حسین 
علیزاده، علیرضا عبدالهی، سید علیرضا فرقانی، و بنیامین 
از  را  با همدلی و همکاری تیمی، گوی سبقت  حقیقی، 
حریفان قدر آذربایجان شرقی و زنجان ربود و با کسب بالاترین 
امتیاز، مقام قهرمانی را به دست آورد. یکه تازی رکاب زنان 
طلایی پوش سپاهان با درخشش و عملکرد خوب سعید 
صفرزاده و حسین عسگری در تایم تریل آغاز شد؛ حاصل کار 
این دو ورزشکار سپاهانی در مرحله تایم تریل، کسب یک 

مدال نقره و یک مدال برنز بود.
فصل  در  سپاهان  مبارکه  فولاد  دوچرخه سواری  تیم 
هیجان انگیز و جذاب، فاتح لیگ برتر دوچرخه سواری جاده 
سپاهان،  تیم  از  پس  شد.  کشور  باشگاه های  بزرگسالان 
تیم های دانشگاه آزاد تبریز و توماس زنجان به ترتیب در 

رده های دوم و سوم قرار گرفتند.
لیگ برتر دوچرخه سواری جاده در سه مرحله برگزار می شود 

و هر مرحله شامل دو بخش تایم تریل انفرادی و استقامت 
جاده است. تیم قهرمان با احتساب مجموع امتیازات انتخاب 

می شود.
در لیگ برتر امسال، ۷۸ رکاب زن از ۱۳ تیم حضور داشتند و 
تیم سپاهان تنها نماینده استان اصفهان در این رقابت ها بود.
در رقابت تایم تریل انفرادی مرحله دوم، که به میزبانی منطقه 
آزاد ارس در شهرستان جلفای استان آذربایجان شرقی برگزار 
شد، صفرزاده و عسگری به ترتیب مقام های دوم و چهارم 
را کسب کردند. مهدی ناطقی، دیگر رکاب زن طلایی پوش 

دیار نصف جهان، در مسابقه استقامت موفق به کسب مقام 
قهرمانی شد.

در مرحله نخست، به میزبانی اردبیل، ناطقی مقام اول را در 
ماده استقامت کسب کرد و صفرزاده و عسگری نیز به ترتیب 

در تایم تریل انفرادی به مقام های اول و سوم دست یافتند.
در مسابقات روز جمعه ۱۱ آبان، قهرمانی سپاهان در مرحله 
پایانی لیگ برتر قطعی شد. سومین و آخرین مرحله از لیگ 
برتر دوچرخه سواری جاده بزرگسالان باشگاه های کشور، به 
میزبانی استان گلستان و در شهر گرگان آغاز شد. با توجه به 
صدرنشینی سپاهان و فاصله کم امتیازات تیم دانشگاه آزاد 
با سپاهان، رقابت بسیار فشرده و حساس بود. در این مرحله، 
حساسیت رقابت فزونی یافت، اما رکاب زنان سپاهان با اتخاذ 
تاکتیک های مؤثر، همدلی تیمی، و تلاش مضاعف موفق 

شدند مقام قهرمانی را به دست آورند.
کادر مربی گری و فنی تیم شامل یاسر رضوانی به عنوان مربی، 
محمود حضوری و جاسم عابدیان به ترتیب به عنوان تکنسین 
و ماساژور، و محمد باقری و علیرضا حکیمیان به عنوان مدیر 

و مدیر رسانه ای بودند.

کامی ریتا شرپا را می توان اسطوره رشته کوهنوردی دانست 
که ۳۰ بار موفق به صعود به اورست شده است.

در ورزش های موتوری میشاییل شوماخر است، در فوتبال 
پله، در گلف تایگر وودز و در دنیای کوهنوردی نیز مردی 
وجود دارد که نه تنها به یک نماد، بلکه مترادف خود رشته 

کوهنوردی شده است.
ما در مورد »کامی ریتا« شرپا نپالی یا »مرد اورست« صحبت 
می کنیم. این راهنمای محلی با کمک مشتریان ثروتمندی 
که می خواهند رویای خود را با فتح اورست تحقق بخشند، 
درآمد کسب می کند. با این حال، هیچ کس در جهان به 
اندازه او به بلندترین کوه روی کره زمین صعود نکرده است.
کامی ریتا اخیرا رکورد خود را به روز کرد و برای سی امین 

بار به قله اورست صعود کرد.
جهان ۳۰ سال پیش چگونه بود؟ آنقدرها هم تغییر نکرده 
است. اگر یک چیز ثابت بوده باشد صعودهای کامی ریتا 
شرپا به قله اورست است. او در هیمالیا بزرگ شد، بنابراین 
کوهنوردی یک انتخاب آگاهانه برای او نبود. در نپال هیچ 
کار دیگری برای انجام دادن وجود ندارد. کامی در کودکی 
مجبور بود برای رسیدن به مدرسه چهار ساعت راه برود. او 
به دلیل شرایط سخت مالی مجبور شد رویای خود را رها 

کند و به سمت کسب درآمد برود.
او در ۱۰ سالگی مدرسه را رها کرد و در سفرهای کوهنوردی 
به صورت پاره وقت مشغول به کار شد. اورست همیشه 
ده ها و صدها گردشگر را در روزهای مختلف سال به خود 

جذب می کند که نیاز به کمک دارند، خصوصا برای کسی 
که مسیر را بلد باشد.

کامی ریتا در ۲۴ سالگی برای اولین بار به اورست صعود 
کرد. صعود موفق بعدی سه سال بعد رخ داد. در مقطعی 
او تقریبا دو بار در فصل به »بام دنیا« صعود می کرد. او 

کوه های آنجا و مسیرهایش را خیلی خوب می شناسد.
ریتا به هیچ وجه اهل ریسک کردن نیست. صحبت او 
با کوهنوردهایی که می خواهند اورست را فتح کنند این 
است: »اگر به قدرت خود یا ایمنی مسیر شک دارید، فقط 
باید پایین بروید. نگران شکست نباشید، اورست همچنان 
هست و می توانید زمانی دیگر سعی کنید به قله صعود 

کنید«.

درمسابقاتسهمرحلهایدوچرخهسواریباشگاههایکشور؛سپاهانگویسبقتراربود

اسطورهایکه۳۰باراورسترافتحکرد!

نصف  جهان

اصغر قلندری
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